
Verslag bestuurlijk overleg uitwerking windbeleid provincie 
 
Maandag 15 januari 2024 12:00-12:45   

 
Locatie : Digitaal, MS Teams     
Aanwezig : Tijs de Bree (provincie Overijssel),  (provincie 

Overijssel),  (provincie Overijssel), Claudio Bruggink (gemeente 
Hengelo),  (gemeente Hengelo), Michael Geerdink (gemeente 
Borne), Edwin Scheperman (gemeente Hof van Twente), Harry Scholten 
(gemeente Hof van Twente). 

  
Nr.  Onderwerp  

1.  
  
  
  
  
  
2.  

Opening   
Tijs de Bree opent de vergadering en heet iedereen welkom. Het verslag van dit BO wordt 
door de provincie actief openbaar gemaakt nadat de deelnemers aan het overleg hier 
akkoord op hebben gegeven. 
 
Provinciaal beleid  
Het doel van dit overleg is om van gedachten wisselen over het voorgenomen beleid. Eind 
december is er een PS-brief verstuurd waarin wordt toegelicht hoe het voorgenomen 
windbeleid wordt uitgewerkt, door een maximum per gebied vast te stellen en te werken met 
programmeringsafspraken.   
  
Tijs de Bree zet kort uiteen wat de inhoud van de brief is. Het voorgenomen windbeleid 
omvat in essentie dat we vier voorkeursgebieden zien waar mogelijkheden zijn voor 
windturbines, en daarbuiten ook mits voldaan aan de minimumeis van vier windturbines. Dat 
betekent dat, wanneer een initiatiefnemer bij ons een principeverzoek indient, wij deze in 
behandeling moeten nemen. Wanneer het een formele aanvraag betreft, moeten we 
wettelijk binnen een bepaalde termijn beslissen. Bij een windturbinepark met een opgesteld 
vermogen van meer dan 5 MW is de provincie bevoegd gezag. Als bevoegd gezag moeten we 
een aanvraag beoordelen op zaken zoals ruimtelijke kwaliteit en ecologie. Lokaal eigendom 
is geen toetsingskader. 
  
De afgelopen periode zijn er gesprekken gevoerd met gemeenten. Daaruit kwam naar voren 
dat gemeenten best meer willen doen op het gebied van windenergie, maar er ook behoefte 
is aan rust. Als provincie Overijssel kunnen we die rust op dit moment niet bieden omdat we 
op basis van ons huidige ruimtelijk beleid ieder initiatief in behandeling moeten nemen en 
toetsen aan de vastgestelde ruimtelijke kaders.  
  
Daarom hebben we juridisch advies gewonnen over de vraag hoe we rust kunnen creëren in 
een gebied. Het advies is om een maximum aan opgesteld vermogen op te nemen in de 
verordening en per gebied in het PPE, dat op ruimtelijke gronden is onderbouwd. Daardoor 
ontstaat er schaarste en heb je een rechtvaardig en transparant verdelingsproces van die 
schaarste nodig. Dit komt erop neer op dat we een maximale hoeveelheid per gebied gaan 
aangeven, en dat we in de tijd verschillende (deel)gebieden open kunnen stellen voor 
vergunningsaanvragen. Op die manier ontstaat een wat meer ordentelijk proces waarmee 
zowel rust kan worden geboden aan die gebieden omdat er daarna geen nieuwe initiatieven 
meer in behandeling hoeven te worden genomen, en kan je ervoor zorgen dat de 
randvoorwaarden goed in positie zijn wanneer het gebied ‘open’ gaat. 
 
Dergelijke afspraken kunnen gemaakt worden tussen provincie en gemeente(n), 
vergelijkbaar met de programmeringsafspraken zoals we dat doen met woningbouw. Voor de 
juridische werking is het nodig dat de provincie eerst een verdeling maakt van de opgave 
over de gebieden, waarna de gesprekken over de programmeringsafspraken plaatsvinden. 
Het is niet verplicht om deze afspraken te maken, maar wanneer er geen afspraken zijn 
geldt het huidige beleid. 
 
Michael Geerdink geeft aan dergelijke afspraken handig te vinden. In Borne is geen ruimte 
voor windturbines, maar om de gemeente heen gebeurt wel veel. 
 



Harry Scholten geeft aan dat het maximaliseren van de hoeveelheid opwek per gebied een 
goed idee is. Hoe zit het met het verzoek van Wind voor Buren? Rust in het gebied creëren is 
een goed idee. Dat kan ook gedaan worden door duidelijkheid te geven over de hardheid van 
de grenzen van het voorkeursgebied. 
 
Claudio Bruggink: Het voorstel om te komen tot programmeringsafspraken kan helpen in het 
concretiseren van het proces waar wij in zitten als gemeente. Ook kan het een goed signaal 
zijn naar de raad aangezien zij eerder hebben aangegeven het belangrijk te vinden dat 
andere gemeenten ook wat doen op het gebied van wind. Claudio Bruggink onderschrijft de 
opmerking van Harry Scholten over de hardheid van de grenzen en geeft aan graag te zien 
dat de grenzen van de provinciale voorkeursgebieden in lijn komen met de gebieden in 
Hengelo. Drie vragen: wat is de stand van zaken van het onderzoek van Thales? Hoe zit het 
met de prioritering in de tijd van de deelgebieden? Wat is de rol van de RES in dit proces? 
 
Tijs de Bree geeft antwoord op de gestelde vragen: 

- De positie van gemeente Borne is begrijpelijk. Het is mogelijk om tot 
programmeringsafspraken te komen waarin het maximum nul is. 

- Wind voor Buren betreft een formele aanvraag die we in behandeling moeten nemen 
en op het moment van besluiten toetsen aan het dan geldende beleid. Deze 
aanvraag kan wel een plek krijgen in de gesprekken over de 
programmeringsafspraken. 

- Wat betreft de prioritering geldt dat we in de vier voorkeursgebieden gelijktijdig van 
start gaan, maar dat tijdig faseren binnen de voorkeursgebieden mogelijk is. 

- De grenzen van het voorkeursgebied zijn indicatief, en kunnen in overleg nader 
gespecificeerd worden. Het is voor ons het startpunt voor overleg en verdeling. Het 
aanscherpen van de grenzen van de voorkeursgebieden in lijn met door gemeente 
ingebrachte zoekgebieden is mogelijk mits voldaan wordt aan het opwekken van 2 
TWh. 

- Thales is nog bezig met onderzoek. 
- Beide voorzitters van RES Twente en RES West-Overijssel staan ervoor open om in 

RES-verband tot afspraken te komen. In de stuurgroep heeft Tijs de Bree 
aangegeven dat het voor de juridische werking van de programmeringsafspraken 
belangrijk is dat er een overeenkomst ligt tussen de provincie en de gemeente. 

 
 
  

  
 




